
Vyhodnocení a informační zpráva za I.pololetí roku 2022 

 
Vyhodnocení je prováděno v rámci bezpečnostní situace v obci Strašice a to především v 

zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku v rámci působnosti v obci. 

V druhé polovině roku proběhlo několik preventivních akcí se zaměřením na dodržování 

pravidel silničního provozu na pozemních komunikacích, podávání a konzumace alkoholu 

mladistvým, kontrola cizinců v součinnosti s PČR-cizineckou policii a veřejného pořádku. 

Zabezpečení a kontrola kulturních, sportovních a společenských akcí. 

Přikládám tabulku a v ní výčet vyřešených přestupků a činností za období leden - červen 2022 

po jednotlivých druzích přestupků. S novelizací přestupkového zákona č.251/2016 většina 

přestupků byla řešena správním trestem a to pokutou příkazem na místě, nebo domluvou.  

V tabulce však nejsou zahrnuty další činnosti, s kterými se setkáváme a řešíme při každodenní 

činnosti. Např. asistence při vystěhování, ověřování pobytu, doručování písemností do 

vlastních rukou od OÚ přestupkové komise Strašice, Rokycany, Okresních soudů, státní 

správy, PČR, CÚ a zpracování pověstí pro soudy, PČR z hlediska přestupků a jiné. 

 

Celkem bylo vyřešeno 201 přestupků, což je zvýšení o 18 případů oproti  II. pololetí 

roku 2021, kde bylo řešeno 183 přestupků. Nejvíce přestupků bylo především v dopravě 

v dodržování rychlosti v obci a v dodržování zákazu vjezdu do Chko. Z počtu 

přestupků bylo 87 x oznámení správnímu orgánu -  odborům dopravy v ČR, 4 x 

oznámení PK Strašice, 6 x – předání případu PČR –jako   TČ. 

 

 Cizí státní příslušníci se podílejí s 12 ti přestupky. Jedná se o trestnou činnost drobných 

krádeží, občanské soužití a veřejný pořádek (alkohol). V současné době je pouze ubytovna 

Danč Strašice 648 (do 90 občanů) a dále zde žijí i cizinci v domech Nové byty Strašice 

684,685,679,709 v kasárnách a v pronajatých domech v obci. Cizinci se stále mění (střídají) a 

někteří se neumí přizpůsobit našim zákonům, vyhláškám a proto dochází k přestupkům 

hlavně proti občanskému soužití a veřejnému pořádku. 

 

U nezletilých a mladistvých se stav přestupků a provinění zůstal stejný s počtem 6 přestupků. 

Především se jedná o majetkovou trestnou činnost (sprejerství - autobusové zastávky, 

neoprávněný vstup do objektu - kasárna) ,nedovolené používání pyrotechniky a dále v 

dopravě u cyklistů (povinná výbava, přilby) a jiné.  

 

V oblasti veřejného pořádku hlavně v sídlištích na veřejných prostranstvích v obci, ale i v 

okolí některých rodinných domů stále přetrvává problém v úklidu. V místech, kde jsou 

umístěny odpadové kontejnery se nedaří udržovat pořádek a pro mnohé občany vytřídit 

odpady, nebo je uložit do kontejnerových nádob je velký problém, potažmo odvoz 

velkoobjemového odpadu do sběrného dvora. Pomocí kamerového systému bylo vyřešeno 7 

případů přestupků jako je (veřejný pořádek, odpady, černé skládky, konzumace alkoholu, 

atd.) Je to nezbytná součást k udržení veřejného pořádku a usvědčující okolnosti v daném 

případu. Na inkriminovaná místa namátkově osazujeme fotopast, která nám pachatelé zjistí. 

Obecně závazné vyhlášky 

Každý rok na základě obecně závazných vyhlášek, ať již ze psů, nebo komunálního odpadu, 

mají povinnost majitelé zaplatit poplatky. Poplatky ze psů mají být zaplaceny do konce 

března, jinak se majitelé psů dopouští protiprávního jednání. Poplatky za odvoz komunálního 

odpadu mají být zaplaceny do konce měsíce června . K 30.6 poplatky za odpad nezaplatilo 

143 osob ,což činí 94.154 Kč, poplatky za psy nezaplatilo 8 osob, což činí 3.284 Kč. U 2 

majitelů psů bylo zjištěno, že nemají přihlášeného psa (evidovaného)  u OÚ a tím i zaplacený 

poplatek.  



 Vznikl nový sportovní areál - inlinové dráha - již je osazeno provozním řádem, avšak aby 

mohla OPS řešit porušení tohoto řádu musí být opravena (změněna) OZV č. 2/2012 o volném 

pohybu psů.- tento prostor tam v současné době není uveden. 

 Na základě vyhlášky č.2/2015 o zákazu konzumace alkoholu na veřejném prostranství 
 je situace v obci klesající než v  II.pololetí. Na protialkoholní stanici do Plzně byl OPS s pčr 

odvezen 1 přestupce. V rámci kontrolní činnosti na dodržování OZV na veřejném prostranství 

došlo ke snížení přestupků. 

Provádíme stálé namátkové kontroly se zaměřením na veřejném prostranství a hlavně před 

OD v rámci prevence na požívání alkoholu.  

 

 Na základě vyhlášky č.2/2012 o volném pohybu psů na veřejném prostranství došlo ke 

snížení přestupků. Bylo odchyceno celkem 13 psů, za které byla majitelům udělena pokuta 

příkazem na místě. 1 pes byl umístěn do útulku. 

 

Podle veterinárního zákona s platností od 1.1 2020 musí být štěňata označena mikročipem 

nejpozději v době prvního očkování proti vzteklině, tedy v půl roce věku. Výjimky označení 

psů, kdo provádí čipování a kam se registrovat jsem se již zmiňoval v minulé zprávě a 

v časopise Barňák. 

Centrální evidence psů v novele veterinárního zákona 

Poslanecká sněmovna nyní v červenci schválila novelu veterinárního zákona, která řeší – 

mimo jiné – otázku povinné registrace psů v centrální evidenci. Dosavadní absence existence 

centrální evidence je palčivým problémem, se kterým se systém povinného čipování psů 

potýká od samého počátku svého vzniku. Novelu nyní čeká ještě projednání v Senátu. 

Centrální evidencí psů bude provozovat Komora veterinárních lékařů. Veterináři do evidence 

zanesou identifikační údaje chovatele a jeho zvířat při čipování nebo očkování. Přístup do 

evidence budou mít nejen soukromí veterináři, ale také orgány státní správy, obce a částečně 

(k vybraným údajům o svých vlastních psech) i chovatelé. V evidenci se budou zaznamenávat 

rovněž telefonní čísla chovatelů, která si budou moci sami aktualizovat. Cenu za zápis do 

registru si budou účtovat soukromí veterináři podle svého smluvního ceníku. Záznamy o 

psech se budou z evidence vyřazovat po 20 letech. 

Veterinární lékaři budou povinni zapsat psa do centrální evidence do sedmi pracovních dní od 

čipování nebo očkování či přeočkování. Ve stejné lhůtě musí také zapsat změny v 

informacích o chovateli. Povinnosti chovatelů bude potřebné údaje poskytnout. Čipovat 

budou moci také vysoké školy, které připravují budoucí veterináře. Náklady na vznik a 

provoz evidence bude hradit stát. 

Veterinární komora již nyní provozuje evidenci cestovních petpasů. Stát předpokládá, že 

většina psů bude zapsána do centrální evidence do roka od nabytí účinnosti novely, přechodné 

období ale na to dává tři roky. 

 

V oblasti dopravy proběhlo v tomto období 32 x měření v dodržování rychlosti v obci 

průměrně tak 3 - 4 hod. ze den. Na základě uzavřené veřejnoprávní smlouvy mezi naší obcí a 

obcí Těně (Smolárna) vykonáváme nárazově činnost v oblasti dopravy v těchto obcích. Při 

této kontrolní dopravní činnosti v dodržování rychlosti v obci Smolárna (Těně) a Strašice bylo 

zjištěno 133 přestupků. Nadále budeme pokračovat v měření rychlosti jako prevence 

v dodržování rychlosti a zklidnění dopravy. 

 

Ohledně parkování vozidel ve všech sídlištích se již nebudu zmiňovat, protože situace je 

stále stejně kritická jako jsem se již několikrát zmínil v každém období - parkovací místa 

nejsou, chybí !!!! 

 



V oblasti trestné činnosti proti majetku zůstala na stejné úrovni jako v II. pololetí. - 

sprejerství na opuštěných budovách v kasárnách, poškozování cizí věci - venkovní zvonky, 

elektrokoloběžka, krádež jízdního kola a 2x porušení zákona na ochranu zvířat, obecné 

ohrožení - střelba kuší na bytový dům. Nápady trestné činnosti, které byly spáchány jako 

přečiny, nebo TČ řeší PČR s kriminální službou. 

 

Informuji, že dne 1.7. 2007 byla OZV založena Obecní policie Strašice - výročí 15 let trvání. 

 

Velitel OPS Ing.Frajt Luboš 


